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KF § 211 Dnr KS 2020/20-101 

Allmänhetens frågestund 

Sammanfattning 

Ingen fråga ställs. 
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KF § 212 Dnr KS 2020/22-101 

Interpellationsdebatt om oförändrad skatt, Gösta Frödin 
(L)  

Kommunfullmäktiges beslut 

Interpellationen och svaret läggs till handlingarna. 

Sammanfattning 

Gösta Frödin (L) inkommer med en interpellation om den planerade 

skattehöjningens storlek. Interpellationen ställs till kommunalrådet Peter 

Söderström (S). 

 

Gösta Frödin (L) frågar Peter Söderström (S) varför han inte är villig att 

diskutera skattehöjningens storlek, när nu de ekonomiska förutsättningarna 

har förbättrats sedan budgetbeslutet i juni.  

Skatter och stadsbidrag beräknas ge 25 mnkr mer än vid budgetbeslutet och 

årets resultat beräknas nu till nära 50 mnkr. Av dessa kan förslagsvis 15 

miljoner periodiseras till budgeten för 2021. Ytterligare några miljoner kan 

sparas på central administration och en mindre del av de 25 miljoner som 

regeringen avsatt för satsningar inom äldreomsorgen i Arvika, kan också 

bidra till ett bättre resultat år 2021.  

Sammantaget ger dessa nya förbättringar förutsättningar att behålla skatten 

för 2021 oförändrad eller med endast en liten höjning säger Gösta.    

 

 

Peter Söderström (S) tackar för interpellationen och svarar att vi vill se en 

Strategisk plan som sträcker sig över tre år. Det är viktigt att tänka 

långsiktigt och inte bara ett år i taget.  

Den senaste skatteunderlagsprognosen från SKR (1 oktober 2020) innebär 

för 2021 en ökad intäkt avseende skatteintäkter och generella statsbidrag för 

Arvika kommun med cirka 17 mnkr, jämfört med budget i Strategisk plan. 

För 2022 pekar skatteunderlagsprognosen på en ökning av skatteintäkterna 

med cirka 5 mnkr jämfört med Strategisk plan och för 2023 pekar 

skatteunderlagsprognosen mot att skatteintäkterna minskar med cirka 6,1 

mnkr jämfört med Strategisk plan. 

Den senaste befolkningsstatistiken för Arvika kommun (under 2020) visar på 

en minskning av antalet invånare jämfört med de siffror vi har i Strategisk 

plan och detta kommer att påverka skatteintäkterna negativt. 

 

 

 

 

 



 

 

Sammanträdesprotokoll 6 (29) 

Sammanträdesdatum  

 Kommunfullmäktige 2020-12-14  

    

 

 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 
    

 

KF § 212 forts. 

 

Årets resultat är 43 mnkr högre än budgeterat och detta beror främst på att 

staten under våren beslutade om olika tillskott för att balansera de minskade 

skatteintäkterna. För Arvika kommuns del innebär det ett extra tillskott med 

ca 49 mnkr. Under året har kommunen även gjort en reavinst i samband med 

försäljning av en skogsfastighet med ca 34 mnkr.  

När det gäller våra verksamheter så prognostiseras dock ett samlat underskott 

efter oktober på ca 27 mnkr. Snart har vi ännu en budgetberedning, där vi ska 

bestämma om budget för år 2022. I år fick vi extra bidrag, men det är inte 

säkert att vi får det igen säger Peter.  

Beslutsunderlag 

Gösta Frödins (L) interpellation den 19 november 2020 

Peter Söderströms (S) svar den 4 december 2020 

 

Under debatten yttrar sig: Gösta Frödin (L), Peter Söderström (S), Alina 

Koltsova (MP), Börje Wahlund (M), Kenneth Johannesson (S), Kristina 

Bengtsson Nilsson (M), Barbara Hinsch (MP), Nils-Gunnar Andersson (S), 

Zara Hedelin (V), Anton Sjöstedt (L), Anders Skogberg (SD), Henrik 

Samuelsson (M), Henrik Axelsson (S), Håkan Axelsson (M) 

 



 

 

Sammanträdesprotokoll 7 (29) 

Sammanträdesdatum  

 Kommunfullmäktige 2020-12-14  

    

 

 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 
    

 

 

KF § 213 Dnr KS 2020/21-101 

Enkla frågor 

Kommunfullmäktiges beslut 

Frågorna och svaren läggs till handlingarna. 

Sammanfattning 

Jan Rülcker (M) ställer en enkel fråga till Myndighetsnämndens ordförande 

Kenneth Wåhlund (S). Han undrar om vad som gäller för ersättare i 

Myndighetsnämnden. Har de inte lov att delta på sammanträden, trots att 

Kommunallagen tillåter detta. Han undrar också om Kenneth anser att det är 

rimligt att kalla in ersättare som inte kunnat förbereda sig inför mötet, då de 

inte fått en läsplatta och därför inte kan ta del av handlingarna.  

 

Kenneth Wåhlund (S) svarar att det inte är ok att det finns ersättare som inte 

har fått sin läsplatta än, men att detta snart ska vara ordnat. Han säger också 

att han välkomnar den översyn av arbetsordningen för nämnder och utskott 

som arvodesgruppen arbetar med, så att vi får veta hur vi ska hantera 

närvarorätt och ersättningar till ledamöter och ersättare.  

 

 

Susanne Engstad Clarke (KD) ställer en enkel fråga till kommunalrådet Peter 

Söderström (S). Hon undrar vem som beslutar vilket märke och typ av bilar 

som kommunen köper in. 

 

Peter Söderström (S) svarar att bilupphandlingen har genomförts av en 

arbetsgrupp, bestående av personer från olika verksamheter under ledning av 

upphandlingsavdelningen. Bilarna kommer till stor del från lokala företag. 

 

  

Anders Skogberg (SD) ställer en enkel fråga till kommunalrådet Peter 

Söderström (S). Han undrar om Kommunledningsutskottet, som är det 

utskott som fattar beslut om kultur- och föreningsbidrag har fått rätt underlag 

under åren, när man beslutat om bidrag till Parken. 

 

Peter Söderström (S) svarar att svaret på den frågan är ja, vi har alltid fått det 

underlag som vi efterfrågat. 
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KF § 213 forts. 

 

Anton Sjöstedt (L) ställer en enkel fråga till utskottet Lärande och stöds 

ordförande Henrik Axelsson (S). Han undrar om samtliga vakanta 

lärartjänster i kommunen blir utlysta och om det ställs krav på 

lärarbehörighet. 

 

Henrik Axelsson (S) svarar att han förutsätter det, och att det vid varje 

utlysning av lärartjänster ställs krav på att man är behörig lärare. 

 

 

Alina Koltsova (MP) ställer en enkel fråga till kommunalrådet Peter 

Söderström (S). Hon frågar om förtroendevalda får påstå vad som helst om 

kommunens tjänstepersoner? 

 

Peter Söderström (S) svarar att det är klart att vi inte får.  

Beslutsunderlag 

Jan Rülckers enkla fråga den 11 december 2020 

Susanne Engstad Clarkes (KD enkla fråga den 14 december 2020 

Anders Skogbergs (SD) enkla fråga den 14 december 2020 

Anton Sjöstedts (L) enkla fråga den 14 december 2020 

Alina Koltsovas (MP) enkla fråga den 14 december 2020 
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KF § 214 Dnr KS 2020/762-871 

Kulturmiljöprogram 

 

Ärendet utgår. 
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KF § 215 Dnr KS 2020/892-009 

Motion om att flytta Fågelmannen 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige konstaterar att Fågelmannen är en platsspecifik 

konstnärlig gestaltning för torget i Arvika. Verket är utformat för platsen och 

bör inte flyttas till annan plats. Fågelmannen är idag en självklar del av torget 

för många Arvikabor och besökare. 

 

Motionen avslås. 

Sammanfattning 

Susanne Engstad Clarke (KD) föreslår i en motion att Arvika kommun 

retirerar Fågelmannen från Arvikas torg till Friluftsmuseet Sågudden, Västra 

Värmlands Fornminnesförening.  

Beslutsunderlag 

Susanne Engstad Clarke (KD) motion den 27 september 2020 

Kommunfullmäktiges protokoll den 28 september 2020, § 166 

Mått Fågelmannen Torget storlek 

AN Dec 1985 

Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 11 november 2020 

Kommunledningsutskottets protokoll den 7 december 2020, § 181 

Kommunstyrelsens protokoll den 7 december 2020, § 194 

Bedömning 

Fågelmannen är en platsspecifik konstnärlig gestaltning av en större yta på 

Arvikas torg. Bronsskulpturen ligger på en sockel och omgärdas av sittytor 

och brunnskar för vatten i granit som är en del av konstnären Liss Erikssons 

gestaltning av torget. Fågelmannen och den gestaltade platsen på torget 

mäter totalt 304m2 (26.40X11.50m) av torgets totala yta 3700m2 

(58,35X63,40m). 

Bakgrund 

1959 fick Liss Eriksson uppdrag av Arvika kommun att gestalta platsen. 

Arbetet skedde i nära samverkan med stadsarkitekt Werner Gjerming. Liss 

arbetade med Fågelmannen från 1940-talet. Fågelmannen invigdes på 

Arvikas torg 1971. Liss Eriksson (1919-2000) var son till arvikabon och 

skulptören Christian Eriksson. Liss vistades ofta i Arvika. Liss Erikssons 

dotter Ann Eriksson har i sin senaste bok, Den rör mitt hjärta, Sigma förlag 

2020, beskrivit många av de offentliga verk runt om i Sverige som Liss 

Eriksson skapat. Om Fågelmannen på torget i Arvika beskriver hon hur 

Arvika kommun gav i uppdrag till Liss att skapa en skulptur till torget, i 

uppdraget ingick också att utforma platsen på torget. 
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KF § 215 forts. 

 

Ann Eriksson citerar Liss egna anteckningar om verket: 

Att betrakta torget och gå i skogen. I landskapets fördelning mellan höjder 

och djup tycker jag mig finna formuleringen till min torgfigur. 

Kroppens byggnad- bräckligheten och ändå styrkan- elasticiteten Tänker på 

Kristusgestalten i Michelangelos La pieta Rondanini. Töjning, fjädring - ja 

som en fjäder- det finns hela tiden ett växelspel mellan det som bär och det 

som tynger ner. 

-att figuren skall vara lätt- en spänstig fjäder mot tyngden i stenmassorna. 

Den gudomliga lättheten. Hand som strålar av sol. Hand som en skål-

framåtsträckt. Bålen kantställd-platt. Lemmarna tunna – men i flak som går 

in mot djupet. Likaså huvudet. 

Stora sammanfattande förenklingar. Långa distanser. Bergen. Angående 

brunnskaren – inför rundningen. Stenarna i bergsbäcken. 

Tidigt uppstod diskussioner kring Fågelmannen, många arvikabor hade 

åsikter om dess utseende. När den nya skulpturen, ”Elis i Tasere” av Herman 

Reijers skulle placeras i centrala Arvika under 1980-talet höjdes röster för att 

Fågelmannen skulle flyttas. 

 

Arvika kommuns arbete med offentlig kost idag 

Arvika kommun deltar i arbete kring offentlig konst tillsammans med flera 

värmländska kommuner i samverkan med Region Värmland och Statens 

Konstråd. Arbetet sker utifrån det nya politikområdet som rör Gestaltad 

livsmiljö. (Prop. 2017/18:110) 

 

Sveriges regering presenterade våren 2018 en samlad politik för det som 

kallas gestaltade livsmiljöer. Beslut om politikområdets mål fattades därefter 

av en enhällig riksdag. Enkelt kan det beskrivas som en helhetssyn på 

utformningen av våra livsmiljöer; platserna där vi bor, arbetar och lever våra 

liv. Att arkitektur, form, design, konst och kulturmiljö ska stärka varandra 

för att hantera de samhällsutmaningar vi står inför och tillsammans bidra till 

ett hållbart, jämlikt och mindre segregerat samhälle. 

 

Arvika kommun arbetar för stärkt kunskapsutveckling och 

verksamhetsövergripande arbetssätt vad gäller offentlig konst och gestaltning 

av gemensamma miljöer. Ett uppdrag, som ett led i detta, är det om ny 

konstnärlig gestaltning av del av torget. Arvika Fastighets AB har byggt en 

ny fastighet vid torget och Arvika kommun iordningställer och kompletterar 

markytan på och vid torget. I samband med detta har Kultur och Fritid 

uppdrag att driva och samordna en konstnärlig gestaltning. 
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KF § 215 forts. 

 

Upphandling är påbörjad där intresseanmälningar (nationell utlysning) 

inkommit från verksamma konstnärer där tre nu valts ut (av referensgrupp)  

för vidare skissuppdrag. Målet är att ett nytt platsspecifikt konstverk invigs 

på angiven plats på torgets nordvästra del under hösten/tidig vinter 

2021. Kraven i upphandlingen är tydliga. Konstnären som får uppdraget skall 

skapa ett konstverk som förhåller sig till torgets historia och till 

Fågelmannen. Torget är en central offentlig mötesplats. För Arvika kommun 

är det av värde att platsen utvecklas och präglas av offentlig konst. 

Yrkande 

Susanne Engstad Clarke (KD) yrkar bifall till motionen 

Peter Söderström (S) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Nils-Gunnar Andersson (S) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till 

beslut 

Jonas Ås (S) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Propositionsordning 

Det finns två förslag till beslut. Det ena är bifall till motionen och det andra 

är bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut.  

 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att 

Kommunfullmäktige bifaller Kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Beslutet skickas till 

Bitr. kommundirektören 

Kultur- och fritidschefen 

Susanne Engstad Clarke (KD) 
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KF § 216 Dnr KS 2020/228-009 

Motion om syskonförtur i förskoleverksamheten 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige konstaterar att många faktorer avgör placering i 

förskola och redan nu är önskemål från vårdnadshavare till exempel om 

placering på samma förskola som ett syskon en sådan faktor.  

 

Motionen anses besvarad.  

Reservation 

Kristina Bengtsson Nilsson (M), Pål Jonson (M), Jan Wettmark (M), Börje 

Wahlund (M), Håkan Axelsson (M), Jan Rülcker (M), Henrik Samuelsson 

(M), Åsa Öberg (M), Jan Westergren (M), Anders Skogberg (SD), Frida 

Hagström (SD), Kajsa Antonsson (SD), Jelena Skogberg (SD) Roger 

Antonsson (SD), Eva Nilsson (SD), Susanne Engstad Clarke (KD) reserverar 

sig mot beslutet till förmån för yrkandet om bifall till motionen.  

Sammanfattning 

Jelena Skogberg (SD) inkommer med en motion om att syskonförtur ska 

införas i förskoleverksamhetens kösystem, för de familjer som så önskar. 

 

Motionären menar bland annat att införande av syskonförtur i kommunens 

förskolor leder till bättre samhällsekonomi genom effektivare transporter och 

mindre stressade invånare i ett barnvänligare Arvika. Hen menar också att 

syskonförtur skapar en trygghet för både barn och föräldrar. 

 

Ärendet har bordlagts vid Kommunstyrelsens sammanträde den 14 

september 2020. Jelena Skogberg (SD) har därefter inkommit med en egen 

komplettering. 

 

Kommunfullmäktige återremitterade ärendet vid sammanträdet den 30 

november 2020, med anledning av att det fanns två versioner av motionen. 

Det är beslutat att motionen med kompletteringar från den 12 november 

2020 ska behandlas. 

Beslutsunderlag 

Lärande och stöds tjänsteskrivelse den 10 augusti 2020 

Lena Skogbergs (SD) motion den 17 februari 2020 

Kommunfullmäktiges protokoll den 24 februari 2020, § 44 

Utskottet lärande och stöds protokoll den 19 augusti 2020, § 74 

Kommunstyrelsens protokoll den 14 september 2020, § 130 

Komplettering motion syskonförtur, den 12 november 2020a 
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KF § 216 forts.  

 

Kommunstyrelsens protokoll den 16 november 2020, § 165 

Kommunfullmäktiges protokoll den 30 november 2020, § 191 

Bedömning 

I Arvika kommun finns i nuläget inga andra förturer än de som styrs i 14 § 

Skollagen, det vill säga, att barn som av fysiska, psykiska eller andra skäl har 

behov av särskilt stöd i sin utveckling ska få plats skyndsamt. 

 

För ett antal år sedan togs syskonförturerna bort i kommunen, eftersom det 

visade sig att i vissa områden fick aldrig nya barn, som inte hade syskon, en 

chans att få plats på attraktiva förskolor. Syskonförturen innebar att det fanns 

många syskon på vissa förskolor, medan andra som bodde i området aldrig 

fick möjlighet att få en plats i närområdet. När barnen sedan skulle börja 

förskoleklass hade de inte lärt känna de andra barnen i klassen, eftersom de 

inte haft möjlighet att gå på en förskola i närområdet.  

 

Förskoleverksamheten har inte tillräckligt många platser för alla som bor i 

vissa delar av kommunen, vilket gör det svårt att tillgodose behov av 

syskonförtur fullt ut. Trots att kommunen inte erbjuder syskonförtur så gör 

förskoleverksamheten det som är möjligt för att syskon ska få gå på samma 

förskola, men det är inte alltid man kan tillfredsställa vårdnadshavarnas 

behov i nuläget. 

 

I 15 § Skollagen står det att ett barn ska erbjudas plats vid en förskoleenhet 

så nära barnets eget hem som möjligt. Skälig hänsyn ska tas till barnets 

vårdnadshavares önskemål. 

Yrkande 

Jelena Skogberg (SD) yrkar bifall till motionen 

Susanne Engstad Clarke (KD) yrkar bifall till motionen 

Börje Wahlund (M) yrkar bifall till motionen 

Kajsa Antonsson (SD) yrkar bifall till motionen 

Jenny Boquist (S) yrkar bifall till KS förslag till beslut 

Frida Hagström (SD) yrkar bifall till motionen 

Propositionsordning 

Det finns två förslag till beslut. Det ena är bifall till motionen och det andra 

är bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut.  

 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner efter votering att 

Kommunfullmäktige bifaller Kommunstyrelsens förslag till beslut. 

 



 

 

Sammanträdesprotokoll 15 (29) 

Sammanträdesdatum  

 Kommunfullmäktige 2020-12-14  

    

 

 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 
    

 

 

KF § 217 Dnr KS 2020/1122-100 

Revidering av Placeringspolicy för Arvika kommuns 
pensionsmedel 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige fastställer föreslagna revideringar av Placeringspolicy 

för Arvika kommuns pensionsmedel. 

Sammanfattning 

Kommunallagen anger i 11 kapitlet §2–§4 att kommuner ska förvalta sina 

medel på ett sådant sätt att krav på god avkastning och betryggande säkerhet 

kan tillgodoses. Fullmäktige ska besluta om riktlinjer för 

medelsförvaltningen samt besluta om riktlinjer för förvaltningen av medel 

avsatta för pensionsförpliktelser. I riktlinjerna ska det anges hur medlen ska 

förvaltas. Tillåten risk vid placering av medlen ska då fastställas. Det ska 

också anges hur uppföljning och kontroll av förvaltningen ska ske. 

  

Placeringspolicy för Arvika kommuns pensionsmedel 

Placeringspolicy för Arvika kommuns pensionsmedel ersätter tidigare beslut 

om placeringspolicy fastställd av kommunfullmäktige 27 oktober 2014, 

§226. 

 

Placeringspolicyn har ändrats med hänsyn till förändrade förhållande på de 

finansiella marknaderna, reviderade riskbedömningar samt med hänsyn till 

ansvarsfulla placeringar avseende miljö, hållbarhet, socialt ansvar och god 

etik. 

 

Arvika kommun har beslutat avsätta medel för tryggande av kommunens 

framtida pensionsförpliktelser. Avsättningen sker till en så kallad ”Intern 

pensionsfond”. 

 

Det övergripande målet för pensionsmedelsförvaltningen är att långsiktigt 

minska de likviditets- och resultatmässiga påfrestningarna av framtida 

pensionsförpliktelser. För att möta detta åtagande är den övergripande 

målsättningen att på ett effektivt sätt ta tillvara på tillväxten på de globala 

finansiella marknaderna. Verksamheten ska bedrivas på ett betryggande sätt i 

enlighet med internationella konventioner och gällande lagstiftning. 

Förvaltning av pensionskapitalet ska bedrivas med hänsyn till ansvarsfulla 

placeringar avseende miljö, hållbarhet, socialt ansvar och god etik. 
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Sammanträdesdatum  

 Kommunfullmäktige 2020-12-14  

    

 

 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 
    

 

KF § 217 forts. 

Beslutsunderlag 

Ekonomistabens tjänsteskrivelse den 26 november 2020 

Placeringspolicy för Arvika kommuns pensionsmedel 

Kommunledningsutskottets protokoll den 7 december 2020, § 178 

Kommunstyrelsens protokoll den 7 december 2020, § 191 

Yrkande 

Anders Skogberg (SD) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Barbara Hinsch (MP) yrkar att ärendet ska återremitteras 

Peter Söderström (S) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Lisa Levin (S) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Gösta Frödin (L) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Kenneth Johannesson (S) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till 

beslut 

Henrik Samuelsson (M) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Henrik Axelsson (S) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Propositionsordning 

Ordföranden frågar Kommunfullmäktige om frågan ska avgöras idag och 

finner att Kommunfullmäktige anser att frågan ska avgöras idag. 

 

Därmed faller yrkandet om återremiss och det finns endast ett förslag till 

beslut och det är Kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Beslutet skickas till 

Ekonomichef 

Finansstrateg 
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Sammanträdesdatum  

 Kommunfullmäktige 2020-12-14  

    

 

 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 
    

 

 

KF § 218 Dnr KS 2020/1121-100 

Revidering av Riktlinjer för medelsplacering och 
finansiering 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att fastställa föreslagna revideringar av 

Riktlinjer för medelsplacering och finansiering, samt att riktlinjerna ersätts 

med Finanspolicy för Arvika kommunkoncern. 

Sammanfattning 

Kommunallagen anger i 11 kapitlet §2–§4 att kommuner ska förvalta sina 

medel på ett sådant sätt att krav på god avkastning och betryggande säkerhet 

kan tillgodoses. Fullmäktige ska besluta om riktlinjer för 

medelsförvaltningen samt besluta om riktlinjer för förvaltningen av medel 

avsatta för pensionsförpliktelser. I riktlinjerna ska det anges hur medlen ska 

förvaltas. Tillåten risk vid placering av medlen ska då fastställas. Det ska 

också anges hur uppföljning och kontroll av förvaltningen ska ske. 

 

Finanspolicy för Arvika kommunkoncern 

Finanspolicy för Arvika kommunkoncern ersätter Riktlinjer för 

medelsplacering och finansiering senast ändrat av kommunfullmäktige den 

14 december 2009, § 289. Finanspolicyn har reviderats med hänsyn till 

förändrade förhållanden inom kommunkoncernen samt till utvecklingen på 

de finansiella marknaderna. 

  

Syftet med finanspolicyn är att ange ramar och riktlinjer för hur 

finansverksamheten inom Arvika kommun och kommunens bolag skall 

bedrivas. Med finansverksamhet avses likviditetsförvaltning och 

finansiering/upplåning samt kommunal borgen och borgensavgifter. 

 

Finansverksamhetens mål är att:  

 

Säkerställa kommunkoncernens betalningsförmåga på kort och lång sikt 

• Inom finanspolicyns ramar och inom fastställda riskbegränsningar ge 

likviditetsförvaltningen en så god avkastning som möjligt och därvid 

uppnå bästa möjliga finansnetto för kommunkoncernen. 

• Inom finanspolicyns ramar och fastställda riskbegränsningar sträva 

efter att kapitalanskaffning och kapitalanvändning blir effektiv och 

sker till en så låg kostnad som möjligt. 

• Finansverksamheten ska genomföras på ett säkert och effektivt sätt 

utan spekulativa inslag och så att en betryggande säkerhet alltid 

upprätthålls. 
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Sammanträdesdatum  

 Kommunfullmäktige 2020-12-14  
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KF § 218 forts. 

 

• Inom finanspolicyns ramar och riktlinjer minimera 

kommunkoncernens räntekostnader 

• Säkerställa att finansverksamheten bedrivs med en god intern kontroll 

 

Beslutsunderlag 

Ekonomistabens tjänsteskrivelse den 26 november 2020  

Finanspolicy för Arvika kommunkoncern 

Kommunledningsutskottets protokoll den 7 december 2020, § 179 

Kommunstyrelsens protokoll den 7 december 2020, § 190 

Yrkande 

Anders Skogberg (SD) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Lisa Levin (S) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Beslutet skickas till 

Ekonomichef 

Finansstrateg 
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Sammanträdesdatum  

 Kommunfullmäktige 2020-12-14  

    

 

 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 
    

 

 

KF § 219 Dnr KS 2020/1107 

Ändring av taxa för prövning och tillsyn inom 
miljöbalkens område 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige antar med stöd av 27 kap 1 § 2 st miljöbalken 

(1998:808) bilagt förslag till taxa för Arvika kommuns tillsyn och prövning 

inom miljöbalkens område att gälla från och med den 1 januari 2021. 

Reservation 

Susanne Engstad Clarke (KD) reserverar sig mot beslutet 

Sammanfattning 

Vissa förslag till revideringar har gjorts i den taxa för prövning och tillsyn 

som beslutades av Kommunfullmäktige i Arvika kommun i december 2019. 

  

Sveriges Kommuner och Landsting (SKL, numera SKR) tog år 2018 fram ett 

underlag för en behovsprövad taxa för kommunerna och den mallen 

användes vid en större ändring av taxebestämmelserna och taxebilagorna i 

Arvika kommun år 2019. 

  

Orsakerna till förslag om revidering är att taxebestämmelserna i vissa fall 

inte var tillfredsställande tydliga. Justering har också gjorts så att 

anläggningar som innehåller flera verksamheter kommer att få lägre total 

avgift. Vissa laghänvisningar är inaktuella då avfallsförordningen har ändrats 

från den 1 augusti 2020. Vid ytterligare en genomgång av 

taxebestämmelserna som gjorts av miljöstaben konstaterades att resultatet av 

de föreslagna avgifterna slår felaktigt för de små fastighetsägarna 

  

Förslag till revidering av taxebestämmelserna för prövning och tillsyn inom 

miljöbalkens område togs upp i Myndighetsnämnden i oktober, MN § 138 

och november 2020, MN § 152. 

Beslutsunderlag 

Myndighetsstabens tjänsteskrivelse den 26 november 2020 

Förslag till taxebestämmelser för prövning och tillsyn enligt miljöbalkens 

område 

Taxebilaga 1, händelsestyrda ärenden 

Taxebilaga 2, fast årlig avgift 

Taxebilaga 3, timavgift - efterskottsbetalning 

Kommunledningsutskottets protokoll den 7 december 2020, § 180 

Kommunstyrelsens protokoll den 7 december 2020, § 193 

Kommunstyrelsens protokoll den 14 december 2020, § 229 
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Sammanträdesdatum  

 Kommunfullmäktige 2020-12-14  

    

 

 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 
    

 

KF § 219 forts. 

Bedömning 

Det har vid tillämpningen av taxan konstaterats vissa oklarheter i denna. Det 

har också noterats att en del anläggningar som innehåller flera verksamheter 

skulle komma att debiteras högre kostnader än vad tillsynen skulle kosta. 

Dessutom är vissa laghänvisningar är inaktuella då avfallsförordningen har 

ändrats från den 1 augusti 2020. 

 

Förslaget innebär mindre korrigeringar och ingen förändring av timavgiften. 

Med anledning av ovanstående har miljöstaben med de nya grunderna 

utarbetat ett förslag till omformulering av en del av bestämmelser i taxan och 

gått igenom de bilagor som ligger till grund för inklassning i avgiftsgrupper.  

 

Den föreslagna revideringen av taxa för prövning och tillsyn inom 

miljöbalkens område är nödvändig för att rätta till vissa laghänvisningar och 

tolkningsproblem, en onödigt hög avgift i de fall flera verksamheter finns i 

samma anläggning samt för att ge alla ägare till hyresfastigheter samma 

förutsättningar vid debitering av avgift för tillsyn. 

Yrkande 

Henrik Axelsson (S) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Beslutet skickas till 

Myndighetsnämnden i Arvika kommun 
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Sammanträdesdatum  

 Kommunfullmäktige 2020-12-14  

    

 

 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 
    

 

 

KF § 220 Dnr KS 2020/1101-246 

Ansökan och förslag till ny belägenhetsadress för 
bostadshus, Kärrsmossen 2:154 

Kommunfullmäktiges beslut 

Att fastställa ny belägenhetsadress Kärrsmossen Solängen 1 för fastigheten 

Kärrsmossen 2:154 

Sammanfattning 

Lars-Erik och Marianne Forslund ansöker och lämnar förslag till ny 

belägenhetsadress för fastigheten Kärrsmossen 2:154. Förslag är 

Kärrsmossen Solängen 1. 

  

Motivering: Huset är nybyggt på en äng och vid solsken har huset sol från 

morgon till kväll. 

Beslutsunderlag 

Lars-Erik och Marianne Forslunds ansökan den 23 november 2020 

Karta och befintliga adresser den 1 december 2020 

Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 26 november 2020 

Namnberedningens protokoll den 7 december 2020, § 19 

Beslutet skickas till 

Lars-Erik och Marianne Forslund 

Räddningstjänsten 

Kartingenjören 
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Sammanträdesdatum  

 Kommunfullmäktige 2020-12-14  

    

 

 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 
    

 

 

KF § 221 Dnr KS 2020/1103-252 

Köp av Parken 9 Parkhallen, för kännedom  

 

Ärendet utgår. 
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 Kommunfullmäktige 2020-12-14  

    

 

 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 
    

 

 

KF § 222 Dnr KS 2020/645-040 

Verksamhetsplaner 2021–2023, för kännedom 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige tar del av informationen. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktige antog i juni en strategisk plan som innehåller 

övergripande mål och inriktning för verksamheten samt drift- och 

investeringsramar för planperioden. 

 

Med utgångspunkt från den strategiska planen ska nämnder och 

kommunstyrelsens utskott ta fram förslag till verksamhetsplan med 

internbudget för respektive område. Verksamhetsplanerna är, förutom ett 

planeringsinstrument för verksamheten, en återrapportering om hur man 

avser att uppnå fullmäktiges uppdrag. 

 

Myndighetsnämnden, överförmyndarnämnden samt kommunstyrelsens 

utskott har under november månad behandlat respektive förslag till 

verksamhetsplaner. Här framgår bland annat hur de övergripande målen har 

brutits ned och vilka indikatorer som föreslås användas för att mäta 

måluppfyllelsen. Vidare framgår det av respektive verksamhetsplan hur 

ramen har fördelats. 

 

Av verksamhetsplanerna framgår även under rubriken ”Större 

verksamhetsförändringar och investeringar under planperioden” vilka 

åtgärder som föreslås genomföras för att verksamheterna ska kunna bedrivas 

inom budgetramen. 

 

Bolagens verksamhetsplaner baseras på den strategiska planen och övriga 

styrdokument/direktiv som fastställts av ägaren. Även bolagens 

verksamhetsplaner fastställs av respektive styrelse och redovisas för 

kännedom till kommunstyrelse och kommunfullmäktige i december. 

 

Kommunstyrelsen har beslutat att fastställa förslag från nämnder och utskott 

till verksamhetsplaner för 2021 – 2023, samt budget för 2021 med nedbrutna 

mål, uppdrag och inriktningar. 

 

Verksamhetsplanerna avseende förvaltningen och bolagen skickas för 

kännedom till Kommunfullmäktige. 
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KF § 222 forts.  

Beslutsunderlag 

Verksamhetsplan för Lärande och stöd 

Verksamhetsplan för Vård och omsorg 

Verksamhetsplan för Kommunledningsstaben 

Verksamhetsplan för Ekonomistaben 

Verksamhetsplan för Personalstaben 

Verksamhetsplan för Kommunstyrelsen och kommunledning 

Verksamhetsplan för Myndighetsnämnden 

Verksamhetsplan för Arvika Eda överförmyndarnämnd 

Verksamhetsplan för Arvika Stadshus AB 

Verksamhetsplan för Fastighets AB Arvika Nya Gjuteri 

Verksamhetsplan för Arvika Lokal och Mark AB 

Verksamhetsplan för Arvika Teknik AB 

Verksamhetsplan för Arvika Fjärrvärme AB 

Verksamhetsplan för Arvika Kraft AB 

Verksamhetsplan för Arvika Fastighets AB 

Verksamhetsplan för Teknik i Väst AB 

Verksamhetsplan för Arvika Kommunnät AB 

Kommunledningsutskottets protokoll den 23 november 2020, § 172 

Kommunstyrelsens protokoll den 7 december 2020, § 189 
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 Kommunfullmäktige 2020-12-14  
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KF § 223 Dnr KS 2020/64-100 

Information till Kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige tar del av informationen. 

Sammanfattning 

Information lämnas till Kommunfullmäktige om följande ärenden som 

beslutats i Kommunstyrelsen: 

 

Ej verkställda beslut kv. 3, Dnr: KS 2020/217 

 

Region Värmland, dnr RUN/200384 - Remiss - Regional utvecklingsstrategi 

för Värmland, Värmlandsstrategin 2040, Dnr: KS 2020/823 

 

Avsiktsförklaring om samverkan mellan Arvika kommun, Eda kommun och 

Karlstads universitet, Dnr: KS 2020/1116 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse ej verkställda beslut kv. 3 för Los och Voo den 4 december 

2020 

Kommunstyrelsens protokoll den 7 december 2020, §201 

Remissförslag-Värmlandsstrategin  

Missiv Remiss Värmlandsstrategin 

Tjänsteskrivelse Värmlandsstrategin 

Avsiktsförklaring om samverkan 

Handlingsplan 

Tjänsteskrivelse samverkan 

Kommunstyrelsen protokoll den 7 december 2020, §198 
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 Kommunfullmäktige 2020-12-14  
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KF § 224 Dnr KS 2020/1154-101 

Avsägelse av uppdrag som ledamot i 
Kommunfullmäktige, Sven-Inge Eriksson (M) 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige godkänner Sven-Inge Erikssons avsägelse och 

länsstyrelsen tillskrivs med begäran om sammanräkning för att utse 

ny ersättare i Kommunfullmäktige för Moderaterna. 

Sammanfattning 

Sven-Inge Eriksson (M) inkommer med en avsägelse av uppdrag som 

ersättare i Kommunfullmäktige för Moderaterna. 

Beslutsunderlag 

Sven-Inge Erikssons avsägelse den 7 december 2020 
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Sammanträdesdatum  

 Kommunfullmäktige 2020-12-14  

    

 

 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 
    

 

 

KF § 225 Dnr KS 2020/1156-008 

Medborgarförslag om belysning på Skasåsbron, remiss 

Kommunfullmäktiges beslut 

Medborgarförslaget remitteras till Kommunstyrelsen för beredning. 

Sammanfattning 

Anders Nyborg inkommer med ett medborgarförslag om att ha belysning 

på Skasåsbron.  

Beslutsunderlag 

Anders Nyborgs medborgarförslag den 7 december 2020 
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Sammanträdesdatum  

 Kommunfullmäktige 2020-12-14  

    

 

 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 
    

 

 

KF § 226 Dnr KS 2020/1160-009 

Motion om friskvård inom daglig verksamhet i Arvika 
kommun, remiss 

Kommunfullmäktiges beslut 

Motionen remitteras till Kommunstyrelsen för beredning. 

Sammanfattning 

Susanne Engstad Clarke (KD) inkommer med en motion om att införa 

friskvård i daglig verksamhet i Arvika kommun. 

Beslutsunderlag 

Susanne Engstad Clarkes (KD) motion den 10 december 2020 
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Sammanträdesdatum  

 Kommunfullmäktige 2020-12-14  

    

 

 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 
    

 

 

KF § 227 Dnr KS 2020/1162 

Motion om sanningskommission för 
överförmyndarnämnden, remiss 

Kommunfullmäktiges beslut 

Motionen remitteras till Kommunstyrelsen för beredning. 

Sammanfattning 

Susanne Engstad Clarke (KD) inkommer med en motion om att utse en 

oberoende och utomstående sanningskommission för att undersöka Arvika-

Eda överförmyndarnämnds äldre akter och ta reda på vad som orsakat 

handläggningsfel. 

Beslutsunderlag 

Susanne Engstad Clarkes (KD) motion den 14 december 2020 

 
 


